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V Á R O S H Á Z A
Beszámoló Adony Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 2023. április 27-i 

rendes, nyílt üléséről

Az ülést Ronyecz Péter polgármester nyitotta meg, 
aki a jegyzőkönyv hitelesítők és a napirendi pontok 
elfogadását követően köszöntötte Budavári Árpád 
r. ezredest a Dunaújvárosi Rendőrkapitányság 
megbízott kapitányságvezetőjét, Horváth István c. 
r. őrnagyot, mint az Adonyi Rendőrőrs vezetőjét, 
Nagy Attila körzeti megbízottat, az Adonyi Szociális 
Központ vezetőjét, Supliczné Szabó Zitát, valamint 
Varga Éva szakmai egységvezetőt. 
Az első napirendi pontban a Képviselő-testület 
megköszönve az éves munkát,  Adony Város 
közbiztonságának helyzetéről és a 2022. évi 
közbiztonság érdekében tett intézkedésekről szóló 
beszámolót egyhangúlag elfogadta.
A második napirendi pontban az önkormányzat 
2022. évi költségvetéséről szóló 1/2021. (II.16.) 
önkormányzati rendelet III. módosítását tárgyalták 
meg és fogadták el.
A harmadik napirendi pontban a képviselő-
testület egyhangúlag a 2022. évi költségvetési 
zárszámadásról döntött.  
A negyedik napirendi pontban a képviselők 
a személyes gondoskodást nyújtó szociális 
ellátásokról szóló 9/2021. (IX.23.) önkormányzati 
rendelet módosítását véleményezte.Következő 
napirendi pontban az önkormányzati tulajdonú 
lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek 
bérletéről, elidegenítéséről és a lakbérek mértékéről 
szóló rendeletet módosította a képviselő-testület.

Ezt követően a Képviselő-testület a belső ellenőri 
2022. éves összefoglaló jelentést fogadta el. 
A hetedik napirendi pontban az Adony 0451/26 hrsz. 
alatti szántó művelési ágú külterületi ingatlannal 
kapcsolatos belterületbe vonási kérelmet a 
képviselő-testület jóváhagyta.

Az önkormányzat 2022. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámolót a nyolcadik napirendi pontba fogadta el 
a képviselő-testület.
A kilencedik napirendi pontban a 2022. évi 
környezetvédelmi alap felhasználásról szóló 
tájékoztatóról hoztak egyhangú döntést, majd a 2023. 
évi felhasználható keretösszeg meghatározásáról 
döntöttek.
A következő napirendi pontban a képviselők 
megtárgyalták a közérdekű csapadékvíz elvezetési 
szolgalmi jog alapításáról szóló szerződéseket 
az Adony külterület 0458/23 és 0459/3 hrsz-ú 
ingatlanokra vonatkozóan és egyhangúlag 
elfogadták.
Az Önkormányzat a Fejér Vármegyei Önkormányzat 
2023. évi költségvetéséről szóló 1/2023. 
(II.10.) önkormányzati rendelete, valamint a 
Fejér Vármegyei Közgyűlés 41/2023. (III.30.). 

önkormányzati határozata alapján 3.000.000,-Ft 
összegű támogatásban részesült „Járda építése – 
Petőfi Sándor utcai járda korrekciója és Kápolna 
sornál útkorrekció” elvégzésére. Az útjavítással 
kapcsolatban a tizenegyedik napirendi pontban a 
képviselőknek tervezőt és műszaki ellenőrt kellett 
kiválasztaniuk a beérkezett árajánlatokból. A 
kivitelezésre a legkedvezőbb ajánlatot tevő Adony-
Bau Kft.-vel kötik meg a szerződést 2.357.000,-Ft 
+ ÁFA összegben. Műszaki ellenőrnek Sági Péter 
egyéni vállalkozót választották meg, aki bruttó 
250.000,- Ft összegért vállalja el a feladatot.
A tizenkettedik napirendi pontban a Polgármester Úr 
tájékoztatta a képviselőket, hogy a hulladéklerakóhoz 
vezető út rekonstrukciójával kapcsolatban 4 ajánlat 
érkezett a kivitelezésre, mely közül a legkedvezőbb a 
Ferréspzerk Kft. , aki 134.419.150,-Ft + Áfa összegért 
vállalja a munkálatokat. a műszaki ellenőri feladatok 
elvégzésére Sági Péter egyéni vállalkozót választotta 
a képviselő-testület 2.000.000,- Ft összeg ellenében.
Adony Város Önkormányzata a TOP_Plusz 3.3.2-
21-FE1-2022-00003 „A szociális alapszolgáltatás 
infrastrukturális fejlesztése Adonyban és Iváncsán” 
elnevezésű pályázati felhívás 2. pontjában 
meghatározott elvárásoknak megfelelve szükséges 
éghajlat változási reziliencia vizsgálatot készíteni. 
A tizenharmadik napirendi pontban a képviselők 
a három ajánlattevő közül az Enviprog Group Kft. 
mellett döntött.
A tizennegyedik napirendi pontban a Képviselő-
testület Adony és Lórév átkelőhelyen közlekedő 
komp felújításának 2023. évi pályázati fordulójáról 
döntött.
Ronyecz Péter polgármester tájékoztatta a 
képviselőket, hogy az Önkormányzata pályázatot 
nyújtott be szociális tüzelőanyag vásárláshoz 
kapcsolódó támogatás igénybevételére. A 2023. 
március 30-i ülésen döntöttek az igénylés 
mennyiségéről és az ehhez kapcsolódó önerő 
összegéről, amit a határozat nem tartalmazott, 
emiatt szükséges a határozat módosítása. A 
tizenötödik napirendi pontban a képviselő-testület 
elfogadta a módosítást.
A tizenhatodik napirendi pontban a polgármester Úr 
elmondta, hogy a TOP-1.4.1-19-FE1-2019-00030 
azonosítószámú, Adony Minibölcsőde kialakítására 
a Renalpin Kft.-vel kötött az önkormányzat 
szerződést, a kivitelezés várhatóan 2023. júliusában 
befejeződik. Az önálló bölcsőde és a többcélú óvoda 
– bölcsőde összevetéséről az Adonyi Hóvirág Óvoda 
vezetője készített egy kimutatást, mely alapján 
a legoptimálisabb megoldás a többcélú óvoda – 
bölcsőde létrehozása. Az átszervezést követően az 
Adonyi Hóvirág Óvoda többcélú intézménnyé válik 
majd, az intézmény hivatalos neveként az „Adonyi 
Hóvirág Óvoda és Mini Bölcsőde” elnevezést kapná. 
A képviselők megvitatták és elfogadták, hogy az 
Adonyi Hóvirág Óvoda többcélú intézménnyé válik.
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A következő napirendi pontban a képviselő-testület 
Kulcs Község településrendezési eszközeinek 
módosításában döntöttek, a véleményezési 
szakaszban észrevételt, kifogást nem nyújtottak 
be. Adony Város Önkormányzata a Fejér Megyei 
Közgyűlés Dunamente-Fejér megyei különleges 
gazdasági övezet 2022. évi II. ütem pályázat 
keretében megvalósult az Adonyi Rendőrőrs részére 
bútorok beszerzése. A tizennyolcadik napirendi 
pontban a képviselő-testület döntött, hogy a 
beszerzett bútorokat az Önkormányzat a Fejér 
Vármegyei Rendőr-főkapitányságnak adományozza 
térítés nélkül az Adonyi Rendőrőrsön szolgálatot 
teljesítő állomány közcélú tevékenységének 
elősegítése céljából.A tizenkilencedik napirendi 
pontban Ronyecz Péter polgármester Úr tájékoztatta 
a képviselőket, hogy 2023. április 25-én az MVM Next 
Energiakereskedelmi Zrt-től a megküldte az ajánlatot 
a bölcsőde villamosenergia ellátására. A szerződés 
lejárata 2026. december 31., a szerződéses áramdíj 
78,18 Ft/kWh. A képviselők megtárgyalták és 
elfogadták a szerződés megkötését.A polgármester 
Úr a húszadik napirendi pontban elmondta, hogy a 
régi szeméttelep fásításába kezd az önkormányzat. A 
terület karbantartását 2014 óta Leicht István végezte, 
aki továbbra is vállalja a terület rendben tartását. A 
képviselő-testület elfogadta, hogy az önkormányzat 
fenntartási szerződést köt határozatlan időre.

A Bejelentések között a Polgármester Úr tájékoztatta 
a képviselőket, hogy a Carpe Diem Alapítvány 
szeretne rendezvényt tartani a Kastélyparkban, 
melyre Ronyecz Péter polgármester 150.000,- Ft, 
Dr. Glashütter Csaba alpolgármester 150.000,- Ft 
támogatást nyújtott.
Hetyei Gábor képviselő 50.000,- Ft, Dr. Glashütter 
Csaba alpolgármester 100.000,- Ft összegű 
támogatást nyújtott a Hóvirág Foltvarró Csoport 
részére anyagbeszerzés és szitanyomás költségeihez.
Ignácz Ildikó képviselő az Adonyért Alapítványnak 
nyújtott támogatást 52.400,- Ft összegben a 
harmonika előadás költségeire.
Ronyecz Péter polgármester a Városi Sportkör 
Öregfiúk labdarúgó csapatát 500.000,- Ft-tal 
támogatta a szakmai kirándulás költség fedezésére.
A Képviselő-testület ülését Ronyecz Péter 
polgármester 17:25 órakor zárta be. 

Tájékoztatom Önöket, hogy a képviselő-testületi 
nyílt ülések a lakosság által látogathatók, az ülések 
előterjesztései, valamint az ülést követő 15 napon 
belül a jegyzőkönyvei is a www.adony.hu honlapon 
megtekinthetőek. 

TÁJÉKOZTATÓ - A lAKOssÁgi bArnAKősZÉn 
megrendelÉseK leheTősÉgeiről

A lakosság részére az Ormosszén Zrt. 
webáruházat hozott létre, amely elérhető az 
interneten a https://hazaiszen.hu weboldalon, 
ahol a lakossági barnakőszén megrendeléseket 
regisztrációt követően lehet intézni.

Amennyiben azon lakosok, akik nem rendelkeznek 
internet eléréssel és rokon, ismerős segítségét sem 
tudják igénybe venni a barnakőszén megrendelés 
lebonyolításához, ügyintézési időben az 
önkormányzat ügyintézőjének segítségével tudnak 
megrendelést leadni. 

Fontos hangsúlyozni, hogy az önkormányzat 
csak közvetítői feladatokat lát el a megrendelés 
továbbításában, a megrendelt szén kiszállításában 
és az áru ellenértékének kifizetésében nincs szerepe.
 
 Adonyi Közös Önkormányzati Hivatal 

Tájékoztatás a helyi adók Qr-kódos befizetéséről

A QR-kódos csekkekkel kapcsolatban szeretnénk 
kiemelten felhívni adózóink figyelmét, hogy az 
adóhatóságok által küldött készpénzátutalási 
megbízásokon található QR-kód csak az adott 
önkormányzat nevét és az adónemhez tartozó 
számlaszámot tartalmazza, a befizetőre vonatkozó 
adatokat és az adó összeget az adózó tölti ki. 
Ahhoz, hogy a befizetés biztosan a célzott személy 
adószámlájára kerüljön bekönyvelésre, be kell 
írni a befizetőazonosítót is. Közreműködésüket 
köszönjük!

Adonyi Közös Önkormányzati Hivatal 
Adócsoport

Miért?
A csípőszúnyogok lárvái
vízben fejlődnek. Tévedés
azt gondolni, hogy csak a
tavak, folyók árterében
szaporodnak a szúnyogok.
Több gyakori szúnyogfaj
lárvája a ház körüli kisebb-
nagyobb vízgyülemekben,
vizesedényekben fejlődik.
Akár egy pohárnyi vízben is
több száz szúnyog fejlődhet.

Hogyan?
Szüntesse meg otthonában azokat a vízgyűjtőket, amelyek a szúnyogok szaporodását segítik.
Hívja fel családtagjai, ismerősei figyelmét is a szúnyogok elleni védekezés fontosságára. Kérjük,
ossza meg felhívásunkat.

A nyári hőmérséklet mellett
akár egy hét alatt végbemegy a
szúnyoglárvák fejlődése.
A gépkocsiról vagy repülőgépről
levegőbe porlasztott szúnyog-
irtószer a kifejlett szúnyogokat
pusztítja el.
Amennyiben a vízben a
szúnyoglárvák fejlődése zavar-
talan, folyamatosan kelnek ki az
új szúnyogok, így a szúnyog-
ártalom napok alatt ismét
kialakul.

Segítse Ön is a szúnyogok elleni védekezést!

A kerti tóban tartott apró halak legtöbbje 
elfogyasztja a szúnyoglárvákat.

A rendszeresen kezelt, tisztított vizű 
medencében nem maradnak életben a 

szúnyoglárvák. 

Az ereszcsatornát, vízelvezető árkot tartsa 
karban, hogy a csapadékvíz elfolyhasson.

Az udvaron tárolt vödröt, kannát, 
talicskát, gyermekjátékot, stb. fordítsa 

fel, hogy abban az esővíz ne tudjon 
összegyűlni.

Az állatok itatóvizét ne csak utántöltse, 
hanem rendszeresen cserélje friss vízre.
Az esővízgyűjtő hordót, víztárolót, stb. 

fedje le vagy sűrű hálóval takarja le.

A takaróponyvát, mezőgazdasági fóliát, stb. 
olyan módon terítse le, hogy a víz ne álljon 

meg rajta.

Ne tároljon a szabadban szétszórtan 
olyan hulladékot, pl. gumiabroncsot,

stb. melyben a víz összegyűlhet.

Ne hagyja, hogy a virágcserepekben, 
cserépalátétben hosszabb ideig víz 

álljon. A temetői virágvázát töltse fel 
apró kaviccsal, sóderral vagy homokkal 

és erre öntse a vizet.

A felhívást készítette: Nemzeti Népegészségügyi Központ
További információért látogasson el a https://www.nnk.gov.hu/index.php/jarvanyugyi-es-infekciokontroll-foosztaly/lakossagi-

tajekoztatok/altalanos-tajekoztatok honlapra

Több szúnyogfaj a telet úgy 
vészeli át, hogy a kifejlett 
szúnyogok fagytól védett 

helyekre húzódnak be ősszel. A 
garázs, pince, akna, stb. 

nyílászáróit tartsa zárva  az őszi 
hónapokban, vagy 

szúnyoghálóval védje azokat.



4

O L V A S S , A L K O S S , J Á T S S Z!
sohonyai edit
Sohonyai Edit székesfehérvári, Príma-díjas szerző volt a vendégünk június 6-án, az Ünnepi Könyvhéten. A 
rendhagyó író-olvasó találkozón humorral fűszerezve beszélt önbizalomhiányról, fiú-lány kapcsolatokról, 
és tanácsokat adott a kamaszoknak az őket foglalkoztató problémákkal kapcsolatban. Az írónő, első könyvét 
18 és fél évesen vetette papírra, Macskaköröm címmel. Ennek kéziratát a nővére vitte el a kiadóhoz, ahol 
határozottan azt mondta: „Szerintem ez jó!”- elhitték neki. A Móra X sorozatban megjelenő regényei a 
fiatalkor szépségeiről és nehézségeiről szólnak.Szeretettel ajánlom a Tarkabab című munkájából -Csuportkép 
címmel- készült tévéfilmet.

Először gátlásos kamaszkora szolgált alapul könyveihez, ami vele nem történt meg, tükörírással helyezte 
bele saját élete díszleteibe. Napjainkban azonban valóságos személyek megélt történeteit veti papírra, s azt 
vallja: „annyi göcsörtöt, bánatot és magányt lehet(ne) elkerülni humorral, odafigyeléssel, és néhány jókor 
mondott szóval.” Könyvtárunkból számos kötete kölcsönözhető, az adonyi fiatalok is szívesen olvassák 
műveit.
Forrás:  hu.wikipedia.org/wiki/Sohonyai_Edit,  www.papiruszportal.hu    Szerző: leho
Játssz velünk!
Mi a címe az írónő kötetének, amely egy adonyi születésű kamaszlányról szól? Gyere el a könyvtárba, és 
találd meg egy apró ajándékért cserébe a választ!

Stanczelné Piroska
könyvtáros

Bejelentkezés alapján a  Mira szalonban dolgozom. Németh Àgi 06302307114 vagy Messengeren.
Csak délután hétköznap, ha igény van rá akkor szombaton.
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S U L I  H Í R E K  

bŰVÖsVÖlgY a hűvösvölgyben…

Május 3-án iskolánk két osztályával a Médiaértés-
Oktató Központban jártunk Budapesten. A programra 
pályázat útján sikerült eljutnunk. Már korán reggel 
érkezett értünk az autóbusz, mellyel eljutottunk a 
Hűvösvölgybe, ahol egy napot átölelő foglalkozás-
sorozaton vehettek részt a gyerekek. A „médiaértés” 
témakörén belül saját újságot nyomtattak, reggeli 
rádióműsort állítottak össze hangstúdióban, 
autós üldözés forgatásán vehettek részt, televíziós 
hírműsor, időjárásjelentés forgatásának, valamint 
reklám videó felvétel készítésének lehettek 
részesei a 6.b és 8.b osztályosaink. A csoportok 
a stúdiófoglalkozások első felében az adott téma 
elméleti hátterét beszélgették át a médiaoktató 
pedagógusokkal a gyerekek, majd a foglalkozás 
második részében a gyakorlatot valósították meg. A 
rádióműsor stúdiófelvételét, valamint a forgatáson 
készült videóanyagokat a résztvevők számára a 
kirándulást követően átadta a Bűvösvölgy csapata, 
a helyszínen szerkesztett saját újságot kinyomtatva 
elhozhatták a tanulók. Az utolsó foglalkozáson 
korosztályonként és nemenként bontott 
csoportokban az „internetbiztonságról” beszélgettek 
a gyerekek a fiatal oktatókkal, akik igyekeztek a 
felmerülő problémákban is útmutatóval szolgálni a 
gyerekek számára. A nagyon tartalmas napon ugyan 
elfáradtunk, de mindannyian élményekkel gazdagon 
tértünk vissza Adonyba a délutáni órákban.
A pályázattal kapcsolatos anyag, valamint a szülőknek 
szóló tájékoztató az internetbiztonságról a https://
buvosvolgy.hu/ oldalon található, melyet szeretettel 
ajánlok minden kicsi és nagy gyermeket nevelő 
felnőtt figyelmébe. További hasznos információk 
Fegyverneki Gergő – Kaméleonpedagógus 
módszertani ötletelések című Facebook oldalán 
találhatók e témával kapcsolatban.

Bálinthné Sándor Andrea

2023. április 28-án Iváncsán került megrendezésre 
a Körzeti Atlétika Verseny. 5 iskola, közel 
180 gyerek mérettette meg magát. 
II. korcsoportban egyéni összetettben Marczi Panna 
3. helyezett lett és csapatával az első helyen végzett. 
Csapat tagjai: Marczi Panna, Sipos Réka, Müller 
Zorka, Bakóczy Natália, Kalmár Jázmin, Bartos Száva.
Fiúknál egyéni összetettben 1. helyezett Auer Gábor, 
2. helyezett Nagy Mihály lett. Csapatukkal első helyet 
szerezték meg. Csapat tagjai: Auer Gábor, Becker 
Barnabás, Eisenberger Marcell, Nagy Mihály, Kovács 

Gábor, Vitárizs Hunor.
III. korcsoportos lányoknál egyéni összetettben 1. 
helyezett Tavasz Glória, 2. helyezett Auer Hanna. 
Csapatukkal 1. helyezettek lettek. Csapat tagjai: 
Auer Hanna, Bartos Anna, Kalmár Lilien, Tavasz 
Glória, Müller Lili, Szántó Dorka.
Fiúknál egyéni összetettben 2. helyezett lett Marczi 
Zsombor és csapatával az első helyet szerezte meg. 
Csapat tagjai: Marczi Zsombor, Szabó Soma, Nagy 
Krisztián, Odor Bálint, Vas Noel, Szabó Zalán.
IV. korcsoportos lány csapatunk a 3. helyen végzett. 
Csapat tagjai: Feil Violetta, Nagy Vivien, Nagy 
Patrícia, Juhász Adrienn, Vörös Emese, Vida Sára.
Fiúk a 4. helyet szerezték meg. Csapat tagjai: Sipos 
Irnik, Jelencsik Ádám, Benyovszki Máté, Minda 
Patrik, Kovács Bence, Sallai Benjamin.

Május 5-én a néptánc tanszakos gyerekek, az iskola 
égisze alatt működő Gyöngyvirág Néptáncegyüttes 
Szolnokon a iV. Várhelyi lajos “Kuka” 
Országos gyermek és ifjúsági 
néptáncversenyen képviseltették magukat! 
A csapat Időutazás című koreográfiájukkal arany 
minősítést értek el, és az Örökség együttesi 
különdíjban is részesültek!

sUligÁlA 2023
20 éves hagyomány az Adonyi Szent István Általános 
Iskolában

Április 26-án rendeztük meg iskolánkban az idei 
tanév gálaműsorát. Nagyszerű alkalom volt ez 
arra, hogy kicsik és nagyok, fiatalok és kevésbé 
fiatalok együtt legyünk az iskola által szervezett 
rendezvényen.
A suligála gondolata nem újkeletű itt Adonyban. A 
2002/2003-as tanévben rendeztük az első ilyen 
jellegű műsort, aminek a mottója „Gyermekeinkért” 
volt. A 2005/2006-os tanévtől egy televíziós 
tehetségkutató műsor kapcsán kapta a „Gigasztár 
és megatánc” nevet ez a rendezvényünk. Akkoriban 
zsűrizéssel, „jutalmakért” készültek a produkciók. 
Településünkön talán sokan emlékeznek ezek 
hangulatára a mai fiatal családanyák és családapák 
közül. Volt egy pár év, amikor szüneteltettük ezt 
a programot, de a pandémiás időszak megérlelte 
bennünk azt a gondolatot, hogy rádöbbenjünk, 
szüksége van erre a közösségi élményre a 
gyermeknek, szülőnek, pedagógusnak is egyaránt. 
Az idei Suligálára szinte minden osztályunk 
készült zenés-táncos produkcióval. Akik erre nem 
vállalkoztak, ők is kivették részüket a szervezési 
feladatokban, előkészületekben, utómunkálatokban. 
Sikerült az iskola teljes közösségét megmozgatnunk, 
amire nagyon büszkék vagyunk.
A műsorban a nyitó- és a zárótáncot a két nyolcadikos 
osztályunk mutatta be, mely hagyomány szintén 
több éves múltra tekint vissza. Gyakran van olyan 

Bejelentkezés alapján a  Mira szalonban dolgozom. Németh Àgi 06302307114 vagy Messengeren.
Csak délután hétköznap, ha igény van rá akkor szombaton.
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a suligáláinkon, hogy a tantestület is készült 
valamilyen produkcióval. Sajnos az idén csak kevés 
�kóruspróbát� tudtunk tartani, így nagyon jól jött 
az iskolai �egyesített kórus� segítsége, amikor a 
gyerekekkel együtt tudtunk énekelni a műsor alkalmával. 
Úgy gondolom, ez megadta az egész este hangulatát, 
aminek nagyon örülök.
Az osztályprodukciók nagyon változatos képet 
mutattak, tengerészek, szinkronúszók, rabok, 
világutazók, pom-pom táncosok, contry és néptánc 
is jelen volt az este folyamán. És a slágerekből 
is hallhattunk egy párat: Jerusalema, Macarena, 
Mamma Mia, Wednesday, Wi will rock you, I Ain’t 
Worried, Ram sam sam… stb. Minden csoport 
maximális erőbedobással készült, ami érződött a 
műsorszámok színvonalán is. Az osztályfőnökök 
minden kreativitásukat bevetették, igyekeztek 
olyan témát találni, zenét választani, koreográfiát 
összeállítani, aminek eredménye a sok-sok 
színvonalas műsorszám lett. Ami az eredményesség 
nélkülözhetetlen eleme volt, hogy rengeteg próbát 
tartottunk a gyerekeknek. A gyerekek és mi felnőttek 
is egyre jobban összecsiszolódtunk ebben a közös 
munkában.
Köszönöm a felkészítő osztályfőnökök munkáját, a 
plakátterv és a dekoráció elkészítését kollégáimnak, 
a „színházterem” berendezésését, ami lehetővé 
tette több száz érdeklődő befogadását! Köszönet 
jár a jó hangulatért a közönségnek is, akik 
szemlátomást jól érezték magukat, aktív részesei 
voltak a Suligálánknak! Minden résztvevő nevében 
köszönjük a felajánlásaikat!
Reméljük, hogy a jövőben is lesz lehetőségünk a 
folytatásra!

Bálinthné Sándor Andrea 
Suligála szervezője

Júniusi  növényünk :  Fenyő

Fenyők különböző színűek, nagyságúak és 
formájúak.  Magasságuk 10-35 méter is lehet. Akár 
600 évig is élhetnek.  Vannak fajtáik melyek a -40 
fokot is jól tűrik. Fenyőfélék családjába mint egy 120 
fajta tartozik. Csomókban növő hegyes különböző 
méretű tű leveleiről jól felismerhetőek . Fajtájuktól 
függően hegyesek, kemények vagy puhák és nagyon 
aromás tűleveleik vannak. Főleg az északi félteke 
hideg és mérsékelt éghajlatú régióiban élnek. 
Közép Európa hegyes vidékein főleg  közönséges 
erdei fenyővel találkozhatunk. A tűlevél tartalmaz  
cserzőanyagokat , gyantát , ásványi anyagokat,  
vitaminokat. Tűlevélben 6x több a  C-vitamin mint 
a citromban vagy a narancsban. Fenyők az egészség 
őrei nem csak a levegőt , de a tüdőt és a vért is 
tisztítják. Oxigénnel látják el a szervezetünket.  
Légutak kiváló gyógyszere. Örökzöld leveleik 
az életigenlést , állandóságot  és a fogyhatatlan 
energiát szimbolizálja. Tavaszi zsenge hajtásokból  
és rügyekből készíthetünk  szirupot. Csak tiszta 
utcai szennyeződésektől mentes helyről gyűjtsünk 

rügyeket.3-5 cm -es  rügyeket szedjünk, nézzük át, 
bogaraktól mentes legyen és öblítsük le.  5 marék 
fenyőrügyet  felöntünk annyi vízzel, hogy ellepje  és 1 
citromot felkarikázunk, hozzátesszük és felforraljuk. 
24 órát állni hagyjuk . Leszűrjük és literenként 
hozzá adunk 1 kg cukrot amivel ismét felmelegítjük 
kb 80fokra. Közben kevergetjük , ha elolvadt a cukor  
levesszük a tűzről és üvegekbe töltjük. 4 napra 
dunsztba tesszük. Felbontás után  hűtőben tároljuk. 
Mézzel keverve felső légúti panaszokat kezeljük 
vele. Másfajta szirupot is készíthetünk belőle!  
Befőttes üvegben, váltakozva tiszta hajtásokat  és 
cukrot rétegezve készítünk. Réteg teteje mindig 
cukor legyen. Pár napig állni hagyjuk  amíg levet 
enged. Leszűrjük és hűtőben tároljuk. Ezzel készen 
van a szirup. Modern természetgyógyászatban a 
főzeteivel többféle betegséget kezelnek Belsőleg 
mézzel keverve torok gyulladásra ajánlott. Ez 
asztmásoknak is ajánlott . 3x1 teáskanálnyival 
naponta. Rügyek főzetével fürdővízhez adva, ízületi, 
izomfájdalmakat  és köszvényt kezelhetünk, de 
idegnyugtató hatása is ismert. Főzetének inhalálása  
légzőszerveink  betegségeit gyógyítja. Gyomor és 
bélbántalmakra , epe problémákra is javasolt. A 
fenyőrügy  antibakteriális hatású ezáltal vizeletet 
is hajt és a vesét is támogatja. Méregtelenítő kúrák 
kiegészítő kezelésére is szolgál. Mandula fenyő olajos 
lágy magja enyhén édeskés . Nyersen vagy pirítva, 
egészben vagy őrölve használhatjuk ételeinkhez. 
Jellegzetes karakteres íze mindenképpen emeli 
az ebédünk vagy a vacsoránk élvezeti értékét. 
Feldobhatjuk tésztáinkat vagy salátáinkat 
melyek élvezeti értékét emeli ez csodálatos mag.
Olaszországban híres, ’pestó” mártáshoz használják 
a fenyő magot.
Hozzávalók: 50gr friss bazsalikom levél, 50gr 
fokhagyma, 100gr reszelt parmezán sajt, 15gr 
fenyőmag.
Ezeket összedolgozzuk krémesre, mozsárban 
vagy aprító gépben, teszünk bele annyi oliva olajat 
amennyire szeretnénk hogy krémes legyen. Ízesítjük 
sóval és borssal ízlés szerint. Szépségápolásban 
is megtalálható a fenyő kivonat. Ismertebbek a 
samponok , habfürdők ,szappanok. De előszeretettel 
használják parfümök készítéséhez is. Fürdővízhez 
adott fenyő olaj kilazítja a görcsös  izmokat,nyugtatja 
a testet lelket. Fenyő olajjal való bedörzsölés segít a 
megmerevedett  reumás végtagok  esetén is.
Figyelem !! Mindenképpen végezzünk bőr próbát 
mielőtt nagyobb testrészt kenünk be. Allergiás 
reakciót válthat ki egyes személyeknél. Mindenkinek 
érdemes egyszer kipróbálni ezt a csodás íz élményt 
amit ez a picinyke mag ad.
Fenyőink nem csak tiszta levegővel és tiszta tüdővel 
segítik életünket de gasztronómiai élményt is 
nyújtanak életünk során. Jó egészséget kívánok !

Jókai Ildikó
fitoterapeuta
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Áfonyás torta sütés nélkül 

Hozzávalók: kapcsos tortaforma, 2 cs. teljes kiőrlésű 
keksz, 1 cs. vaníliás puding, 3 dl tej, 2,5 dl tejszín, 4 kanál 
mascarpone, 10 dkg áfonya, 1 cs. tortazselé. A pudingot 
felfőzőm a tasak utasítása szerint, a kekszet kicsit tejbe 
mártom, majd a folpackkal kibélelt formánkat kirakjuk  
a keksszel .A felfőzött kihűlt pudingot összekeverjük 
a mascarponéval, és a felvert cukrozott tejszínnel. 
A formánkba halmozzuk, keksszel rétegezzük és 
áfonyával, amíg tartanak a hozzávalók. Kevés áfonyából 
gyümölcszselét készítünk, úgy, mint a gyümölcstortánál. 
Hűtőben dermesztjük, másnap tálaljuk a család örömére!

Jó étvágyat kívánok: Kató

Itt a nyár, ezzel együtt a koktélok ideje!Ha kedveljük 
a csípős és pikáns ízeket, a spicy mule koktél 
biztosan nem okoz majd csalódást!                  Kép: vitexim.hu
Hozzávalók: 4 cl vodka, 12 cl gyömbérsör, ízlés szerint 
egy-két csepp citrom- vagy lime lé, friss gyömbér és 
chilipaprika
Elkészítés: A gyömbért és a szeletekre vágott chili 
paprikát egy tálban összetörjük, majd egy pohárba 
öntjük a citrom vagy lime levével és a gyömbérsörrel. 
Feltöltjük jéggel és a kimért vodkával, majd néhány 
másodpercig keverjük. Az egészet citrommal vagy friss 
chilipaprikával díszíthetjük. Vigyázzunk vele, mert 
elképesztően csípős élményt nyújt! Fogyassza felelőssé
ggel!                                T.O.

A papírtányérból készült mozgatható pillangós 
játék egyszerű de nagyszerű! A papír pillangó a 
papírtányérból készült tavaszi tájképből egy egyszerű 
szívószál vagy spatula segítségével ki-be bújtatható. 
Minden alapanyag egyszerűen kezelhető, így akár kisebb 
gyerekekkel is bátran készíthető!                                     T. O.

K R E A T Í V   Ö T L E T E K
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G O N D O L A T É B R E S Z T Ő
21. századi gyermekkor
 
Sokat gondolkodtam miről is írhatnék, mit szeretnék 
hogy eljusson az emberekhez. Körülnézve magam 
körül végül úgy döntöttem a gyerekekről írnék. A 
gyerekekről, és a (nem létező) szabad játékról. Arról, 
hogy akarva akaratlan hogyan is kényszerítjük 
rájuk a 21. Század rohanását, miközben mi 
magunk is küzdünk ugyanezzel / ugyanez ellen.   
Ki az közülünk, aki még képes leülni esténként a 
teraszra, kertbe, vagy akár csak a konyhába, tölt 
magának egy pohár vörösbort, vagy főz egy finom 
teát, és békésen elszemlélődik...? Ki az, aki képes 
kikapcsolni a gondolatait, leengedni, nem kézbe 
venni a telefont...? Ki az aki képes kiszűrni a “zajt”?  
Akárki is legyen, irigylem.. Minden egyes este 
eldöntöm, hogy ezt fogom tenni, és minden egyes 
este azon kapom magam hogy elkezdek netezni, 
telefonozni. Persze van ennek is előnye, ezer éves 
barátságokat tartok így életben, a 21. Század 
vívmányainak köszönhetően. De akkor is.. Hol az én 
“én-időm”?   Minden irányból elvárások és nyomás 
van, ha leülök körülnézek. Ha körülnézek feladatokat 
látok... Nőként hatványozottan, de ez egy külön cikk 
lenne amiről szintén lehetne hosszan beszélni, 
hozzáteszem főleg városi közegben, de lehet, hogy 
általánosítok.   És akkor térjünk át a gyerekekre, 
mert elsődlegesen (bár a felnőttekről is lenne mit, de 
mégis) inkább róluk szeretnék írni. Mert ugyanezt 
látom.  Ébresztjük hajnalban a kamasz gyereket is 
akinek legalább 8-ig aludni kellene, mert 7:40-kor 
már kezdődik az iskola, és még nincs is 0. óra. Aztán 
suli addig ameddig. Utána különóra, ideális esetben 
ez olyan, amit a gyerek tényleg szeret és élvez, majd 
este 6-7 órakor haza, háziírás, vacsora, fürdés, és 
irány az ágy. Ha mégis marad egy kis szabadidő, 
akkor pedig irány a képernyő, valamilyen formában. 
Tisztelet a kivételnek, és hatalmas tisztelet azoknak 
a szülőknek akik bizonyos kor felett el tudják érni 
a gyermeküknél hogy ez ne így legyen, annál a 
gyermeknél, akinek minden osztálytársa a neten 
lóg, ergo még a szociális kapcsolatait is ott éli.. A 
nagy kérdés viszont a dologban az, hogy hol van itt a 
szabad mozgás? Hol van a szabad játék? A koszolás? 
Az érzékszervek fejlődése, az egyensúlyérzék, a 
mozgáskoordináció, összetettebb mozgásformák 
tanulása? Ami egy gyermeknél a szabad mozgás, 
ugrálás, futkosás alatt észrevétlen fejlődne? Hol 
van az a pont, ahol a gyerek kiszabadul az őt érő 
folyamatos impulzusok alól, és azt tapasztalja, hogy 
elcsendesedik körülötte a világ..? Amikor tanya napot 
illetve tábort tartottam, jó 21. századi szokásnak 
megfelelően mi, szervezők, leültünk kitalálni a 
programokat, a tematikát. Elmondhatatlan hogy 
mennyire teljesen és tökéletesen feleslegesnek 
bizonyult. A gyerekek megérkeztek első nap, 
szétszéledtek a telken, és alig láttuk őket egy hétig.. 
Köszönték szépen, de nem kértek a tematikából. 
Bálákra másztak, vizeztek, saraztak, sarat dobáltak 
egymásra (no komment, ezt azért leállítottam, és 
kimostam a fülükből a sarat...), és tyúkokkal a hónuk 
alatt flangáltak. Az egyik kislány meg is fogalmazta 

az anyukájának, ezért szeretne újra idejönni mert 
nincs semmi kötelező program és azt játszik amit 
akar. Idén újra felmerült, leülünk, összeírunk 
tematikát, programokat, marketing jelleggel. Aztán 
leszavaztuk. NEM KELL!  A gyerekeknek (és itt a fiam 
korosztályáról beszélünk, 12-13 éves gyerekekről, 
nem a 6 éves korosztályról) még mindig futkosni 
kellene. Ökörködni. Idióta ötletekkel jönni amikről 
győzöm őket lebeszélni. Mondjuk ezek jó része 
a fiam fejéből pattan ki (nem is értem, miért).. 
Szabadon csak létezni. Szigorúan média nélkül, 
kütyük nélkül. Legalább az idejük egy részében. És 
ahogy kamaszodnak lustálkodni. Heverészni a fűben 
és elméletben megváltani a világot. Megbeszélni 
hogy a szüleik miért is csinálják ezt nagyon rosszul, 
de bezzeg majd ők.. Mert ez lenne a dolguk, ez a 
normális.. Aztán 17-18 körül (lányok előnyben), 
elkezdeni gondolkodni hogy mi is legyen belőlük. 
Most mikor is marad idejük gondolkodni...? Végtelen 
információ áll a rendelkezésükre. Hatalmas nyomás 
és elvárások a külvilágból, tökéletes fiúk és lányok 
képei, akik 18 évesen már a saját Ferrari mellett 
pózolnak. A saját 13 éves gyerekünk meg nem tudja 
mit kezdjen ezzel, és bizony a problémáit esélye sincs 
megbeszélni velünk. Mert legyek én akármilyen 
modern anyuka, nem ebben nőttem fel. Neki viszont 
ebben kell, ha akarom ha nem.  És akkor a következő 
fontos kérdés: remek hogy korlátozom a médiát, 
de meddig is...? A gyermekemnek már ebben a 
világban kell boldogulni akár szeretném, akár nem... 
Én egyetlen dolgot emelnék ki záró gondolatként: 
ha tudunk hatni a saját gyermekünkre, küldjük ki 
a szabad levegőre, fusson, másszon, essen-keljen, 
nyűglődjön hogy unatkozik, de gyűjtsön valódi, igazi 
élményeket. És ha tehetjük tartsunk velük. Mert egy 
nagyon okos asszony egyszer azt mondta: “A csodák 
odakint történnek”. Ne várjuk őket a képernyő előtt.  
A következő gondolatébresztő megírására pedig 
szeretném felkérni Elek Viktóriát, akit volt 
szerencsém már az adonyi első pár napomban 
megismerni, és aki nagyon remélem hogy ki tudott 
nálam kapcsolni a hétköznapokból egy rövid időre, 
a lovaknak hála.

Sterner Katalin
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A  H O R G Á S Z E G Y E S Ü L E T   H í R E I
Május 6-án szombaton a Horgász Egyesületek Fejér 
Megyei Szövetsége idén is megrendezte a megyei 
egyesületek tisztségviselőinek horgászversenyét. A 
verseny minden évben más egyesület területén zajlik, 
2023-ban a bakonycsernyei horgászok vendégei 
voltunk. 4 fős csapatok nevezhettek, egyesületünket 
Bodó István elnök, Müller Gábor titkár, Schmidt 
Ernő felügyelő bizottsági és Láng László fegyelmi 
bizottsági tagok képviselték. Az idő jó, horgászatra 
tökéletesen megfelelő volt. A sorsoláson kihúzott 
horgászhelyünk, mint kiderült nem a legjobb fogási 
reményekkel kecsegtető helyszín lett. Mélyvízes 
pályára kerültünk, a halak pedig a felmelegedő víz 
miatt a tó sekélyesedő, melegebb vízű, nádasos 
része előtt tartózkodtak. A 26 induló csapatból, 
a szerencsétlen sorsolás ellenére is az előkelő 9. 
helyen sikerült végeznünk, 20830 gramm összes 
fogással. Díjazás nélkül így sem jöttünk haza. Tavaly a 
tisztségviselői versenyen Müller Gábor titkárunknak 
sikerült a verseny legnagyobb halát megfognia, idén 
ez Bodó István elnöknek sikerült, egy 12kg 56 dkg-
os ponty formájában. Gratulálok a csapatnak, a 
körülmények ellenére nagyon jó eredményt sikerült 
elérni!
Hazai vizekre „evezve”, a májusi hónapban is nagyon 
jól, kedvezően alakult a Duna vízszintje. Folyamatosan 
elárasztva volt, van a parti növényzet, segítve 
ezzel az ívást, a kikelt pici halak életlehetőségeit, 
búvóhelyet, táplálékot nyújtva nekik. Május 19-én 
a vízállás elérte azt a szintet, hogy a kőgát tetejére 
is elért az árhullám. Sajnos csak néhány centiméter 
átcsorgás volt a gát felett, 20-án szombaton már 
tetőzött a víz, majd apadásnak is indult. Bíztunk 
abban, hogy a gát felett legalább 30-40 centiméternyi 
vízborítottság lesz, ezzel a középső részen 
felgyülemlett rengeteg uszadék elsodródhatna, a 
középső víztest kicsit átmosódhatna, de ehhez most 
hiányzott néhány centiméter. Reméljük az idei, 
talán csapadékosabbnak ígérkező évnek meglesz 
a hatása és átmosódik, átöblítődik a későbbiekben 
holtágunk. A magasabb vízállásnak köszönhetően 
rengeteg keszeg, ponty, amur tódult be holtágunkba, 
horgászaink nagy példányokat tudtak belőlük fogni. 
Különösen sok nagytestű, 5-10 kg közötti pontyot 
sikerült horogra keríteni. Az áradás és csapadékos 
idő magával hozta a szúnyogokat is, aki vízpartjainkra 
látogat, szúnyogriasztóval jól készüljön fel!
A WCMEN Kft (Csorba Peti) területünkön, 
megkötött megállapodásunknak megfelelően, 
kihelyezett 2 mobil wc-t. A gátnál és az iváncsai 
víztestünknél is kiváltottuk ezzel az eddig jó 
szolgálatot tett illemhelyeket. Kérjük horgászainkat, 
sétálókat, kirándulókat, vigyázzanak a tisztaságra 
és rendeltetésszerűen használják a wc-ket! Az 
egyesület pénzt és energiát fordít arra, hogy 
kulturált körülményeket teremtsen vízpartjain, 
kérjük erőfeszítéseink tiszteletben tartását!
Azért kérjük ezt mindenkitől, mert sajnos ismét 
történt vandál károkozás. A gáti részen az utolsó 

esőbeállónknál lévő padot és asztalt megrongálták. 
A pad és asztal deszkáit feltépték, nem tisztelve ezzel 
mások munkáját, lehetetlenné téve az odalátogatók 
pihenését. Kérem a tisztelt olvasókat, ha a vízparton 
járva károkozást vagy oda nem illő viselkedést 
tapasztalnak, látnak, bátran hívják vezetőségi 
tagjainkat, halőreinket. Honlapunkon, vízparti 
hirdetőtábláinkon kint vannak elérhetőségeink. 
Mindenkit szeretettel várunk partjainkra, de meg 
fogjuk tenni a kellő lépéseket annak érdekében, 
hogy megteremtett értékeinket megőrizzük!
Irodánk május hónapban már nem tart nyitva, 
amennyiben valaki engedélyt szeretne váltani, 
Domak Istvánt tudja keresni az alábbi telefonszámon: 
06-20/777-7254
Idén is megrendezzük nyári horgásztáborunkat. 
Az első turnus június 19-től 23-ig, a második turnus 
június 26-tól június 30-ig fog tartani. 30-30 gyereket 
várunk táborunkba, a tavalyi évhez hasonlóan 
térítésmentesen. Minden jelentkezőnek szükséges 
a gyerek horgászengedély! Jelentkezni Müller Sanyi 
bácsinál lehet, bár táboraink sikerét ismerve, e 
sorok megjelenésére lehet, hogy már elfogynak a 
szabad helyek.
 Vezetőségünk szeretné megköszönni Kovács István 
halőrünk és egyben gondnokunk, mindenesünk 
egyesületért végzett munkáját! Pista nem tudta 
tovább vállalni feladatait, munkájával magasra 
tette a lécet, segítőkészsége, munkabírása, példás 
szorgalma nagy segítség volt területünk rendben 
tartásához! Köszönjük Pista, jó pihenést, jó 
horgászatot kívánunk neked! 

Jó horgászatot, nagy halakat kívánok mindenkinek!

Bodó István
elnök
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K U L T Ú R A

Tavaszi koncert a gyöngyvirág női Karral

A kórus életében vannak olyan események, amelyek 
az indulása óta állandó és visszatérő programként 
vannak jelen, ilyen a tavaszi koncert megrendezése 
is, amire külön odafigyeléssel készülnek. Fontos 
ennek a hagyománynak a megőrzése és továbbvitele 
már csak azért is, mert 48 évvel ezelőtt a Gyöngyvirág 
Női Kar első nyilvános fellépése is tavasszal történt. 
Akkor még Adonyi Női Karként léptek fel. Most ezt 
a hagyományt folytatták k új karnagyukkal, Tóka 
Melittával május 7 –én vasárnap. 
A kórus tagjai nemcsak dallal de egy-egy verssel is 
készültek, színesítve ezzel a színvonalas előadást. 
Sebő Ferenc: Rejtelmek, ha zengenek című művét, 
ami József Attila versére íródott, gitáron kísérte 
Ádám István, a Liszt Ferenc Zeneművészeti 
Egyetem hallgatója. Balázs Árpád: Bodzavirág 
című dala sokunknak ismerős lehetett, hiszen a 
Mindenki című magyar Oscar-díjas rövidfilmben is 
felcsendült. Zongorán kísért: Tóka Ágoston Junior 
Prima-díjas orgonaművész. A műsorban szerepeltek 
még Mozart, Bartók, Kodály művei és Szabó Lőrinc: 
Májusi éjszaka című verse is. 
Az édesanyákról sem feledkeztek meg a női kar tagjai 
Dsida Jenő: Édesanyám keze című versével, és Karai 
József: Tündér, ha lennék című dalával köszöntötték 
őket. 

Takács Orsolya

„Itt jobb, mint az iskolában!”
A fenti mondat egy második osztályos tanulótól 
származik, és akkor hangzott el, amikor az adonyi 
római katolikus templomban tett történelmi sétánk 
végén elköszöntem az osztálytól. 
Sarlós Boldogasszony plébániatemplomunk 
1723-ban épült, és a három évszázados évforduló 
méltó megünneplését szervező munkacsoportban 
született egy ötlet: ismerjék meg az adonyi iskolások 
a templom történetét. Naponta ott mennek el előtte, 
a szomszédságban tanulnak, és a város legrégebbi 
épületének történetét megismerve fontos 
információkkal rendelkeznek majd. 
Felkérést kaptam e történelmi séták vezetésére, 
alapozva a templomtörténeti kutatásaimra. Az 
iskola vezetésével történt egyeztetés után május 15-
én, hétfőn délelőtt 10 órai kezdettel készültem az 
első osztály fogadására.
Amikor odaértem a templom elé, meglepetésemre 
egy óvodai csoport állt a bejárat előtt, óvónénikkel 
kísérve. Ők is a templom megtekintésére készültek, 
így aztán együtt sétáltunk be, és csodálkozással 
töltött percek következtek. Bizony jöttek a kérdések: 
„Az micsoda?” Az óvónénikkel együtt igyekeztünk 
megadni a válaszokat.  
Az általános iskolások közül 10 órakor az egyik 
elsős osztállyal kezdődött a történelmi séta. A sétára 
történő felkészülés során az egyik kutatótársamtól, 
Stencinger Norbert tanár úrtól, az Érdi Vörösmarty 
Mihály gimnázium tanárától tanácsokat kaptam, 
hogy az életkort figyelembe véve, hogyan adjam át az 
ismereteket. A tanácsokat megfogadva igyekeztem 
valamennyi osztályhoz alkalmazkodni, és magát az 
osztályok tanulóit is bevonni a séta során. 
Sok – sok infó elhangzott, sok történet a templomról, 
a templomi felszerelési tárgyakról, az oltárok 
történetéről – és még sorolhatnám.  
16 osztállyal zajlott le a történelmi séta. Ennek 
során azt tapasztaltam, hogy vannak tanulók, akik 
most voltak először a templomunkban. Viszont 
valamennyi osztály diákjai nagyon aktívak voltak, 
sok kérdés elhangzott tőlük, és az általam feltett 
kérdésekre pedig sorra jöttek a válaszok. Kíváncsiak 
voltak még olyan apróságra is, hogy miért vannak a 
mennyezeten azok a kis lyukak? (Az egykori csillárok 
láncait a padláson rögzítették, és a lyukakon át 
engedték le.) Többen újságolták, hogy családi 
kiránduláskor felkeresik a templomokat is. Reméljük, 
hogy ezek a templomi séták segítenek 300 éves 
plébániatemplomunk részletes megismerésében, és 
tiszteletében.  
                                                                         Rózsafi János
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300 éves 
a sarlós boldogasszony templom

falak, amik összekötnek - filmbemutató
300 éve adony szívében - könyvbemutató

2023. 07. 02. vasárnap, 15 órától
a bálint ágnes művelődési ház és könyvtárban

a templomról készült jubileumi film a fejér vármegyei önkományzat 
támogatásával valósult meg 

a könyv a planning & trading kft., az adonyi származású 
takács lajos és családjának ajándéka

 a rendezvényen kép - és hangfelvétel készül, melyet adony város önkormányzata és a bamhk szabadon felhasználhat.
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H I T É L E T
dicsértessék a Jézus Krisztus!

Jelen írásomban az egyházi év számunkra – 
adonyiak számára – is kedves és fontos eseményével 
foglalkozom, nevezetesen Sarlós Boldogasszony 
ünnepével. Fontos, mert templomunk titulusa 
Sarlós Boldogasszony. Közérthetőbben templomunk 
névnapjáról van szó. Eredendően mezőgazdasági 
vidékről, mezőgazdaságból élő emberek 
közösségéről lévén szó, eleink fontosnak érezték, 
hogy mindennapi életük a szakrális térbe bekerüljön. 
Sarlós Boldogasszony ünnepe a búza betakarítását 
megszentelő esemény. A magyar néphagyomány 
ugyan az aratást szent Péter és szent Pál 
apostolfejedelmek ünnepéhez köti, mégis a termést 
a termékeny nő és anya, Mária oltalmába rendeli. 
Kifejezésre jut, hogy eleink minden munkájukat a 
Szűzanya közbenjárásában reménykedve végezték, 
így az aratást és a termény begyűjtését is, aminek 
igen beszédes elnevezést adtak, beleszőve az aratás 
korai módozatát, a sarlóval történt betakarítást. A 
néprajzi leírások Magyarország számos településével 
– a Dél-Alföldön található Szeged városával, vagy a 
Győr-Moson-Sopron vármegyében fellelhető Szil 
településsel – kapcsolatban is említést tesznek arról, 
hogy e napon a termény javából vágtak rituálisan 
egy rendet, amit megszenteltek, majd az aratók 
hazatértek, és másnap kezdődött a valódi munka.
Egyházi szempontból az ünnep elnevezése 
Mária látogatása Erzsébetnél. Szent Lukács 
evangéliumában megírt eseményre utal, amikor 
az áldott állapotban lévő Istenanya nagynénjét, 
Erzsébetet vizitálja.
Így olvassuk ezt az Újszövetségben: „Mária még 
ezekben a napokban útnak indult, és a hegyekbe 
sietett, Júda városába. Zakariás házába tért be és 
üdvözölte Erzsébetet. Amikor Erzsébet meghallotta 
Mária köszöntését, örömében megmozdult méhében 
a gyermek, maga Erzsébet pedig eltelt Szentlélekkel. 
Nagy szóval felkiáltott: „Áldott vagy az asszonyok 
között, és áldott a te méhed gyümölcse! Hogy lehet 
az, hogy Uramnak anyja jön hozzám? Lásd, mihelyt 
meghallottam köszöntésed szavát, az örömtől 
megmozdult méhemben a gyermek. Boldog, aki hitt 
annak a beteljesedésében, amit az Úr mondott neki!” 

Mária így szólt: „Lelkem magasztalja az Urat, és 
szívem ujjong megváltó Istenemben, mert rátekintett 
szolgálója alázatosságára. Íme, mostantól fogva 
boldognak hirdet minden nemzedék, mert nagyot 
tett velem a Hatalmas, és Szent az ő neve. Irgalma 
nemzedékről nemzedékre az istenfélőkkel marad. 
Karja bizonyságot tett hatalmáról: szétszórta a szívük 
szándékában gőgösöket, letaszította trónjukról a 
hatalmasokat, az alázatosakat pedig fölemelte. Az 
éhezőket javakkal töltötte el, de a gazdagokat üres 
kézzel küldte el. Gondjába vette szolgáját, Izraelt, 
megemlékezve irgalmáról, amelyet atyáinknak, 
Ábrahámnak és utódainak örökre megígért.” Mária 
még ott maradt három hónapig, aztán hazatért.”
Szoros értelemben Mária és Erzsébet, de leginkább 
várt fiaik – Jézus és Keresztelő János – találkozására 
emlékezünk július 2-án. Az ünnepet 1263-ban a 
minoriták kezdték megülni, majd VI. Orbán pápa 
Mária oltalmát kérve a nyugati egyházszakadás 
megszűnéséért rendelte el az egész Egyház számára.
Templomunk idén ünnepli felszentelésének 300 
éves évfordulóját. E jeles esemény fényét jelzi, 
hogy július 1-én püspöki szentmisére kerül sor, 
amelyre az egyházközség nevében is ezúton hívom 
a testvéreket. Ünnepeljünk közösen!
Dicsértessék a Jézus Krisztus!

Nagy Tamás
világi lelkipásztori munkatárs
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A Sarlós Boldogasszony Plébániatemplom
felszentelésének 300. évfordulója alkalmából rendezett

300 ÉV EMLÉKEI - ÉRTÉKEI 
című egyháztörténeti kiállítás megnyitója

2023. június 10 -én 16 órakor
a Bálint Ágnes Művelődési Ház és Könyvtár Lívia termében.
(2457 Adony, Rákóczi u. 28.)

17 órakor Nem egy házat - Egyházat építünk 
Rózsafi János előadása a Nándor teremben

Minden érdeklődőt szeretettel várunk!
A kiállítás megtekinthető: 2023. július 03-ig a BAMHK nyitvatartási idejében.

A rendezvényen kép - és hangfelvétel készül, melyet Adony Város Önkormányzata és a BAMHK szabadon felhasználhat!
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B O R R E N D I  H Í R E K
szent Orbán Ünnep a szőlőhegyen

A Duna-menti Szent Orbán Borrend Adony az 
idei évben a hagyományos időpontnál egy héttel 
korábban, május 20-án rendezte meg a Szent Orbán-
napi ünnepséget a Szőlőhegyen. Ennek oka egészen 
egyszerű, sikerült egy régen működő és jó kapcsolat 
visszaállítása a Velencei-tavi Szent Benedictus 
Borlovagrenddel, akik hagyományosan szintén 
ebben az időszakban tartják rendezvényüket 
Velencén, ráadásul az idei évben 30. jubileumukat 
is ünneplik. A fentiek miatt megegyeztünk, hogy 
Adonyban május 20-án, Velencén pedig május 27-én 
kerül megrendezésre az idei ünnep, így a két borrend 
nemcsak egymást tudja meglátogatni, de nem lesz 
egymásnak konkurrenciája a két rendezvény az 
országos szövetség tagsága felé szóló meghívásnál 
sem.
A jeles nap előtt, közel egy hét esőzés után, a hétvégére 
melegre és naposra változott az időjárás. Talán a 
lehullott sok csapadék utáni gyors melegedésnek 
is köszönhető, hogy péntek este nem annyira az 
előkészületektől, inkább a permetezőgépek zajától 
volt hangos a hegy, hiszen a gazdáknak szükségszerű 
volt megkezdeni a növényvédelmi kezelést az idei jó 
termés biztosítása érdekében.
Az ünnep napján aztán folyamatosan egyre jobban 
betelt a Szőlőhegy, azon belül a Kápolna sor, amelynek 
egy éve átadott díszburkolata ilyenkor kevésnek is 
bizonyul a parkolni szándékozók kiszolgálására. 
Borrendünk meghívására településünkre érkezett 
22 társborrendi küldöttség, akik díszruhába 
öltözve, színes forgatagként vonultak a körmenet 
kezdőpontjához, a hegy alatti buszmegállóhoz. 
Innen, a szokásoknak megfelelően, 14:45-kor 
indult a menet a Szent Orbán kápolnához, élén az 
egyházi- és a borrendi zászlókkal, az enyingi- és 
pannonhalmi borkirálynőkkel. Őket a menetben 
Ronyecz Péter polgármester, Kovács Róbert, a 
Magyarországi Borrendek Országos Szövetségének 

(MBOSZ) alelnöke, Králl István örökös tiszteletbeli 
nagymester és Schmidt Attila nagymester követték. 
A sort a vendég borrendek képviselői és további, a 
rendezvényre érkezett látogatók zárták. A 15 órakor 
kezdődő litániát Bódai József plébános tartotta meg. 
A színpadi műsor rendhagyó módon a kulturális 

résszel kezdődött. Ács Tamás színművész A bor 
dicsérete című előadásában bemutatta, hogy az 
elmúlt évszázadok költői, írói hogyan viszonyultak 
a borhoz, annak élettani hatásaihoz. Műsorát  Kazal 
László híres kabaréjelenetével zárta, bemutatva 
a Tudományos borkóstolás alapjait. A borrendi 
programban először a 30. Kistérségi Borverseny 
és a Szent Orbán Borrendek borversenyének 
eredményhirdetésével kezdődött. Az erről szóló 
részleteket az előző lapszámban már közöltük. 
Talán azt az eredményt érdemes kiemelni, hogy a 
nemzetközi versenyben, 181 borminta közül egy 
adonyi bor kapta a legmagasabb pontszámot, Nagy 
aranyérem minősítést elérve, így Adonyban sikerült 
tartanunk az első díjat. A borrend minden évben 
Zászlósbort válasz, amely a következő egy évben 
ajándékul szolgál, és képviseli a borrendet országos 
eseményeken történő megjelenésével. Idén a 
megtisztelő címet Schmidt Attila nyerte el Vegyes 
fehér 2022. borával, amely egyben a kistérségi 
borverseny legmagasabb pontszámú bora lett. 
A Szent Orbán Emlékérmet még a borrend elődje, 
az Adony környéki Szent Orbán Szőlő- és Borbaráti 
Egyesület alapította, és évről évre azok kapják, 
akiknek a szőlő- és borkultúra terjesztésében, és a 
helyi hagyományok megismertetésében kiemelkedő 
szerepük van. Idei egyik díjazottja Králl István lett, 
különös tekintettel a 30. jubileumi borversenyre 
és az ünnep után elkövetkező 80. születésnapjára. 
A másik díjazott Agárdy Csaba újságíró, akinek 
a sajtóban megjelenő, a borrend életéről szóló 
beszámolóinak köszönhetően, a kistérség tudomást 
szerezhet a borrend munkájáról, továbbá feleségével 
együtt számtalan rendezvényen támogatták a 
borrendet az elmúlt időszakban. A kistérségi 
legjobb borásza vándordíjat Ronyecz Péter, Adony 
város polgármestere alapította, azzal a szándékkal, 
hogy a bortermelésben jelentős eredményeket 
elérő helyi termelőket jutalmazzák. A valóságban 
monumentális kerámia díj, kicsinyített mását 
vihetik haza a győztesek. A díjak odaítélésekor a 
borrend vezetősége és a polgármester hozzák meg 
a közös döntést. A díjat idén Boldog József kapta, 

aki a neves dunaföldvári versenyen vörösborával 
olyan győzelmet aratott, hogy maga mögé utasított 
híres árutermelő pincészeteket is. Egyébként a 
helyi versenyben is remekül szerepeltek a Boldog-
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borok, majd minden kategóriában díjazottak lettek. 
Boldog József esetében is meg kell említeni a család 
kiemelkedő szerepét, hiszen felesége és Tamás fia 
is együtt dolgoznak vele. A Pro Vino Érdemérmet 
a Magyarországi Borrendek Országos Szövetsége 
1994-ben alapította. Olyan kivételes személyeknek 
adományozzák, akik a felterjesztő borrendek 
megítélése szerint legtöbbet tettek a magyar borért, 
szőlő- és bortermelésért, borkultúráért, amelynek 
ars poeticája megegyezik a borrendek céljaival. A díj 
odaítéléséről tehát a borrendek javaslatai alapján 
az országos szövetség elnöksége dönt. Az adonyi 
Orbán-nap ünnepélyes keretei között, Kovács Róbert 
MBOSZ-alelnök a díjat Májer Bélának adta át. 

A borrendi program borlovag-avatással zárult, 
amelynek során Lédeczi Gabriella, Orosz Emese 
és Orosz Ferenc kerültek felavatásra a sikeresen 
elvégzett elméleti- és gyakorlati próbákat követően. 
A hivatalos program a Bandy Band térzenéjével 
zárult, amelynek során a borrend tagjai borral 
kínálták a megjelent többszáz vendéget.
Köszönjük Adony Város Önkormányzata Képviselő-
testületének a program megvalósításához nyújtott 
jelentős anyagi támogatást! Köszönjük a Kozmér 
lányoknak a Szent Orbán kápolna feldíszítését! 
Következő rendezvényünk a június 24-i Koccintás 
lesz, amelyre mindenkit szeretettel várunk a 
Szőlőhegyen!

Schmidt Attila borrendi nagymester

 
 

AZ ELSŐ 300 REGISZTRÁLÓ

VENDÉG AJÁNDÉKBA KAPJA

BORREND EGYEDI LOGÓJÁVAL

ELLÁTOTT, A KOCCINTÁS

ESEMÉNYRE KÉSZÜLT

BOROSPOHARÁT.

RÉSZLETES PROGRAM:
 15.00  KAPUNYITÁS
 16.30  GULYÁSLEVES KIADAGOLÁSA
 17.00  ZENÉL A BANDY BAND
 18.00  MAGYARORSZÁG – KOCCINTÁS 2023. – 
              CSATLAKOZÁS AZ ORSZÁGOS PROGRAMHOZ

 
 
 
 

SZÍNES GASZTRONÓMIAI KÍNÁLAT:

2023. JÚNIUS 24-ÉN2023. JÚNIUS 24-ÉN   
SZOMBATON, 15 ÓRÁTÓLSZOMBATON, 15 ÓRÁTÓL   
A SZŐLŐHEGY ÖREG-HEGYI RÉSZÉN,A SZŐLŐHEGY ÖREG-HEGYI RÉSZÉN,

  AGÁRDY CSABA TELKÉNAGÁRDY CSABA TELKÉN

   
A DUNA-MENTI SZENT ORBÁN

BORREND ADONY BORRAL,
FRÖCCSEL, SZÖRPPEL ÉS

SZÓDÁVAL VÁRJA AZ
ÉRKEZŐKET.

 
 

AZ ELSŐ 150 LÁTOGATÓT
EGY EXTRA LÁNGOSSAL 

VAGY 
AMERIKAI HOT-DOGGAL

VENDÉGELÜNK MEG. 
 

MINDENKI A BORREND 
VENDÉGE EGY TÁL
GULYÁSLEVESRE!

 
 
 
 

MINDEN ÉRDEKLŐDŐT SZERETETTEL VÁRUNK! 
 KOCCINTSUNK A MAGYAR BORTERMELŐK EGÉSZSÉGÉRE!

LEGYENEK A VENDÉGEINK!

 
 

MAJD KÖTETLEN PROGRAM 21 ÓRÁIG.

G Ó L Y A H Í R

Szeretettel köszöntjük Adony ifjú polgárait!

Fiausch Nándor
2023.05.02.

Ács Anita
Fiausch Ferenc Csaba

Lakatos Ariana
2023.05.20.

Csesznegi Natália
Lakatos Rajmond
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Ú T I C É L U N K
Úticélunk Kaposvár

Egy alkalommal volt lehetőségünk Magyarország 
legszebb főterén, főutcáján sétálgatni, melyet a 
virágos Kaposvár elnevezéssel említenek. Nem 
csak a virágok díszítik, hanem sok köztéri szobor és 
híres épületek is, melyeket vezetőnk ismertetett. Itt 
láthattuk a házat, ahol született Juan Gyenes (Gyenes 
János) fotóművész. Ő volt „a királyok fotósa, a 
fotósok királya.”  Pályafutása során híres embereket, 
uralkodókat volt lehetősége megörökíteni. Az 
Arany Oroszlán patikából indult el Rippl- Rónai 
József festő művészi útja. A magányos ügyeleti 
órákban festette a „Fiatal lány virágos estélyi 
ruhában” című képét. Ady Endre egykor felolvasó 
estet tartott a városban, ahol részt vett Rippl-Rónai 
József is. Ennek az eseménynek az emlékére készült 
szoborkompozíciót láthattunk az elmaradhatatlan 
Hepi kutyával. A Nagyboldogasszony templom előtt 
megállva hallgattuk tovább vezetőnket. A téren 
avatták fel 2020-ban Márton Áron erdélyi püspök 
szobrát, mely a népért, az igazságért és a hitért való 
kiállás emlékére készült. A Nepomuki Szt. János 
szoborhoz is fűződik egy történet. Egyszer egy 
fiatal fiú festékkel megrongálta a szobrot. Tettét 
60 év múltán fedte fel. Idős korában megszólalt 
a lelkiismerete, rímekben szedve bánta meg a 
cselekedetét. A Korona szállóban gyakran játszott 
Rigó Jancsi cigányprímás, akiről süteményt is 
neveztek el. Egyszer egy pesti cukrászdába vitte 
el előkelő kedvesét. Olyan süteményt kért, amely 
legalább olyan fekete, mint Ő, legalább olyan habos, 
mint a Hercegné, és legalább olyan édes, mint a 
szerelmük. A legenda szerint így készült a rigójancsi, 
amely azóta is sokak kedvence. Az egykori Erzsébet 
Szállót a kaposváriak „bagolyvárnak” nevezik. 
Tornyát Zsolnay cserepekkel díszítették.
A Városháza különlegessége, hogy a látogatók előtt 
is nyitva áll az épület. Neoreneszánsz stílusban 
épült, mint a közelében levő templom. A tornyuk 
magassága is azonos. Róth Miksa által készített 
üvegablakok díszítik. A faburkolatos díszteremben 
foglalhattunk helyet, és hallgattuk vezetőnket. A 
pulpitust csak különleges alkalmakkor használják. 
Itt ravatalozták fel Rippl-Rónai József festőművészt, 
melynek fotózásával indult el Gyenes János 
karrierje. Akkor, mint fiatal fotós, örökítette meg 
az eseményeket. A város jelképe a Csiky Gergely 
Színház, talán a legszebb szecessziós épület. Mikor 
készült, az volt az igény, hogy nagyobb legyen a 
rivális pécsi színháznál. Így is történt, egy férőhellyel 
megtoldotta az építtető.
Tovább indultunk Somogyvámos felé, a Krisna-
völgybe. Hivatalos neve Indiai Kulturális Központ 
és Biofarm. A bejáratnál két hatalmas hófehér 
elefánt várja a látogatókat. A szent emlékhelyeket 
bordó pavilonok és parkok díszítik. Külön óvodát 

és iskolát létesítettek a Krisna hívők gyermekeinek. 
Láthattunk egy szabadban töltött testnevelés 
órát. A gazdaságban rend és tisztaság mindenütt. 
1994-ben jött létre a Tehénvédelmi Központ. A 
védikus tanítás szerint a tehenek védelme nélkül 
nem lehet fenntartani a lelki kultúrát. A teheneket 
anyaként tisztelik és védelmezik. Az istállókban 
és a körülötte levő fedett karámokban 30 tehén és 
30 ökör erőszakmentes életvitelére van lehetőség. 
Itt még fecskéket is láthattunk és simogathattuk 
a boci óvoda lakóit. Az ökröket a földművelésnél 
hasznosítják. Az ott lakók szemlélete nem csak az 
állatvilágra, a környezetükre is kiterjed. Sok évükbe 
tellett, hogy a természetes víztisztítást létre tudták 
hozni. Mivel nincs hűtőszekrény, az élelmiszer 
tárolására három hajós téglapincét építettek. 
Füstöléssel és aszalással tartósítanak. A településen 
élők nem használnak áramot, kézzel mosnak, fával 
fűtenek és főznek. A világítás gyertyával vagy 
napelemmel működtetett égővel történik. A kíváncsi 
csoporttagoknak rögtönzött ruhabemutatót is 
kellett tartani. A dhóti (alsó) 4 méter hosszú 
varratlan anyag. (60 különböző felkötési módja 
van.) Használója 1-2 perc alatt magára tudja kötni. 
A felső, lehet varrott is. A homlok közepén húzódó 
két függőleges vonal Krisna lábnyomát jelképezi. 
Az orron húzódó levélforma pedig a szent tulaszí 
növény levelét mintázza. Ezt minden nap magukra 
festik. A leborotvált haj és a tincs (szikha) az istenük 
iránti odaadásukat szimbolizálja. A Krisnások 
„egyszerűen élnek és magasszinten gondolkodnak.” 
Önfenntartó gazdálkodást folytatnak, ötleteket is 
meríthettünk a látottakból. Az oltár díszítéséhez 
használt virágokat is maguk termelik meg. 
Bevételi forrás az idegenforgalom, hiszen 
számos rendezvényt tartanak a településen. Ha 
valamiből felesleget termelnek, azt természetesen 
eladják. Kézműves termékekkel is foglalkoznak. 
Akinek kedve tartotta, válogathatott a gyönyörű 
selyemsálakból, vászonruhákból, kozmetikai 
szerekből. A templomban kizárólag cipő nélkül lehet 
bemenni. Az aktív csoporttagok a központi oltárnál 
levő imádott istenség előtt táncos zenés imádságon 
vettek részt. Az éneket harmóniummal és dobbal 
kísérték. Itt minden az örömről, a jó hangulatról 
szól. A templom belső falait a helyi művészeti stúdió 
által készített harsány színű műalkotások díszítik, 
mellyel a vidámságot, az élet igenlését tükrözik. 
Természetesen vegetariánus ebéddel vártak 
bennünket, mellyel mindenki nagyon elégedett volt. 
A jókedvet, vidámságot és a nyugalmat áttudják adni 
a látogatóknak. Egészen más szemlélettel jöttünk ki, 
mint amikor bementünk a Völgybe.
Erre a napra biztosan sokáig fogunk emlékezni. 

Boldog Istvánné
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„legyen ez a Te napod!” - 2023.  május 20.
Visszatekintés a megújult Carpe diem 

Alapítvány által szervezett rendezvényre
„A jóemberség napja volt!” –  visszajelzés egy 

résztvevőnktől.

A rendkívüli esőzés után a napsütés és a 26 fok 
bájos, „nyaralós” hangulatot varázsolt az adonyi 
kastélyparkba, mely így mintha egy szeretetteljes 
öleléssel fogadta volna kivételes vendégeit. Igen, 
kivételes, mert bár értelmi fogyatékosság különböző 
formáival élő emberekről beszélünk, egyúttal 
mindannyian valamilyen kivételes képességgel, 
készséggel vagy tehetséggel is rendelkeznek. Úgy 
érezzük, a világunk tanítói ők. Az, ahogyan képesek 
szeretni, ahogy mindenért és bármiért hálásak tudnak 
lenni, egészen példaértékű a mai világban. Láthattuk 
őket bemutatkozni drámajátékban, hangszeres 
és csengettyűs zenélésben, valamint kézműves 
munkáik is megtekinthetőek, megvásárolhatóak 
voltak a rendezvényen. Jeleskedtek sportban, 
játékban és csapatépítésben, ami különösen fontos 
volt, mert eközben teljesült a rendezvényünk legfőbb 
célja: hogy a Százhalombattáról, Érdről, Tordasról, 
Iváncsáról érkező csoportok megismerkedhessenek 
egymással és az adonyi érintettekkel is.  A sport 
és a játék által új barátságokat köthettek, amire 
helyzetüknél fogva korlátozott lehetőségeik vannak, 
miközben pedig létfontosságú a számukra. 
A kezdeti csapat kialakítás után - amiben nagyon 
szívesen vegyültek az ismerősök az ismeretlenekkel 
-  a sport, a játék és a dráma standok feladatai 
következtek forgószínpadszerűen, amiben az 
érintettek óriási lelkesedéssel vettek részt. A játék 
foglalkozásokat rendkívüli szakértelemmel és 
kimeríthetetlen energiával vezette Alsóházi Réka 
és Alsóházi Bogi, a sport foglalkozásokat Krausz 
Editke és Kovács Dániel, a dráma foglalkozásokat 
pedig Rédli Éva és Szélpál Stefi. A standok közötti 
váltást élő trombita induló jelezte Kőműves András 
jóvoltából, amire a csoportok csaknem katonai 
rendezettségben a vonultak át egyik helyszínről 
a másikra. Eközben mindenkinek lehetősége volt 
átélni a park mesés hangulatát, megcsodálni ősfáit, 
a szerencsések pedig a kíváncsiskodó mókuspárt is 
megfigyelhették. Sok vendég figyelmét felkeltette 
a park nagyszerű felszereltsége, rendezettsége is. 
A mozgásos foglalkozások záró akkordja a közös 
„kincskeresés” volt.Szeretnénk itt külön megemlíteni 
a hozzátartozókat, kísérőket és gondozókat, 
akik mindannyian rendkívül bájosan, óriási 
lelkesedéssel vettek részt az összes sport-, játék- 
és dráma foglalkozáson, így emelve az rendezvény 
hangulatát és fényét. Mindeközben lehetőségük volt 
tapasztalataikat megosztani egymás között, valamint 
fordulhattak tanácsért a FEJÉR - ÉFOÉSZ elnökéhez, 
Papp Évához, aki személyesen és csoportban is 
informálta a jelenlévőket az érintettek lehetőségeiről 
Fejér vármegyében. A mozgásos foglalkozásokat 

követően egy rendhagyó, kreatív ebédre invitáltuk 
a vendégeinket: az érdeklődők választott feltétekkel 
készíthették el a pizzáikat és közvetlen közelségből 
követhették sütésüket egészen a dobozba kerülésig 
Hetyei Csaba és a Park Presszó dolgozóinak 
határtalan türelmének köszönhetően. Majd - egy 
kicsit döcögve az áram problémák miatt - de a 
palacsinta készítés is beindult Bartos István által - 
mert ugye egy ilyen rendezvényen a palacsinta nem 
hiányozhat.  Tischnerné Tóth Szilvia – az Adony Idény 
megalkotója – nagyon bájos felajánlással támogatta 
rendezvényünket: csodás szörpjeiből és a Pálfai 
család szóda-hozzájárulásából szabadon választható 
ízű frissítőket kevert az érdeklődőknek végtelen 
kedvességgel, mosollyal. Végül, de nem utolsó 
sorban  a kísérők, gondozók és további látogatók 
számára Faragó Tóni-bácsi főzte meg helyben 
mennyei bográcsgulyását. Ezúton is hálás köszönet 
Nektek!Az ebéd elfogyasztása után következett a 
nap fénypontja: a művészi produkciók ideje. Nehéz 
szóban visszaadni a színpadi, zenei élményt. A 
külsőségeknél a szereplők sokkal lényegesebbek 
voltak. A Csengettyű Együttes produkciója alatt 
figyelmes, rezzenéstelen csend telepedett a nézőkre, 
majd a Felhőjárók Mozdulatszínház koreográfiái 
láttán sokan könnyeztek és ölelkeztek a nézőtéren. 
Ekkor következett a nap legbensőségesebb néhány 
perce, a meglepetésprodukció, amire délelőtt már 
külön-külön, izgalommal készültek a csoportok: 
együtt, közösen adták elő a Dzsungel könyve 
„Szavakat keresek” című dalát jelbeszéddel kísérve. 
A maguk szelíd, szeretetteljes módján tanítottak 
bennünket.  A harmadik és egyben záró produkció, a 
Szivárvány együttes koncertje pedig még olyanokat 
is táncra perdített, akik egyébként a járással is 
nehezen boldogulnak. Egy 80 éves kedves barátunk 
is úgy érezte, nem hagyhatja ki a lehetőséget, hogy 
táncoljon egyet a Felhőjárókkal. 
Külön öröm volt számunkra, hogy elfogadták 
meghívásunkat adonyi családok is – Enikő, Peti, 
Andika, Bálint, Szimi - öröm volt számunkra, hogy 
eljöttetek, részt vettetek!
A program a Belügyminisztérium és a Slachta Margit 
Nemzeti Szociálpolitikai Intézet támogatásával 
valósult meg. Szeretnénk hálás köszönetünket 
kifejezni Adony Város Önkormányzatának és a Bálint 
Ágnes Művelődési Ház és Könyvtárnak a sokrétű, 
nagylelkű támogatásért, pozitív fogadtatásért! 
Köszönjük dr. Glashütter Csabának, hogy az első 
pillanattól védnöke, segítője és aktív alkotója volt 
a rendezvénynek. Végül, de nem utolsósorban 
köszönjük minden önkéntes segítőinknek, akik 
munkájukkal, figyelmességükkel, kedvességükkel 
lehetővé tették, hogy ez a nap a közösségről, 
együttlétről, nyitottságról, barátságról és szeretetről 
szóljon. 

Glashütter Melinda
Bognár Roman

F Ó K U S Z B A N
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P O R T R É
 Jól emlékszem, amikor gyerekkoromban 
feltűnt derűs, mégis tekintélyt parancsoló alakja 
a Bocskai utcában arra gondoltam nagy titkok 
tudója lehet az, aki életét az erdőben, az erdővel 
tölti. A természet gondnoka, védelmezője, ápolója 
egy személyben. Nagy Győző erdésszel ültem le 
beszélgetni. 
nemrég lettél nyugdíjas, milyen változást hozott 
ez az életedben, hogyan éled ezt meg?
Amikor most a riport előtt gondolkoztam, Babitsnak 
jutott eszembe egy versrészlete, hogy „Drága kincs 
az idő s oly kevés! Jer, segíts meg, bölcs semmittevés! 
Tárd ki még egyszer a kapukat! Add vissza mit tőlem 
elragadt két zsarnok: a Feladat s a Gond: óráimat, 
e fogyó vagyont!” (Babits Mihály: Vers a csirkeház 
mellől-a szerk.) Most azt mondhatom nagyon jól 
érzem magam, hogy nyugdíjba mentem! Ebben a 
korban a szemlélődés a dolga az embernek, nem 
pedig a cselekvés, és bele is fáradtam a napi rutin 
feladatok végzésébe. Nálunk ez talán furcsa dolog, 
hogy jó idősnek, nyugdíjasnak lenni. De a keleti 
kultúrákban például ez egy elérendő, jó állapot, 
hogy megéred a bölcsesség korát, tapasztalatokban 
rálátsz az életedre. Gyakorlatban már a túlburjánzó 
adminisztráció olyan mértékben elvonja az embert 
a szakmai munkától, hogy azt gondolom épp jókor 
jött a váltás. 
Említetted, hogy ha nyugdíjba megy az ember, 
akkor visszanéz az életére, elgondolkodik azon, 
amik történtek vele. ha összegzést kérnének 
tőled, akkor mit mondanál?
Azt mondanám, hogy jó életem volt. Annak idején 
még középiskolás koromban olvastam, hogy 
maradék nélkül kell élni. Nem szabad visszasírni 
semmit! Nekem tényleg jó életem volt, minden úgy 
történt ahogy kellett, voltak persze nehézségek, 
küzdelmek, mélypontok, de enélkül az élet nem élet. 
ez az életszemléleted, amiről most itt 
meséltél, és, ami üdítő kivétel a mai rohanó, 
a fiatalság kultuszát hajszóló világunkban, ez 
a természetedből fakad vagy templomba járó 
emberként a hit is segít?
Pusztaszabolcsi születésű vagyok, katolikus 
nevelést kaptam, de sokáig nem foglalkoztam 
ezzel. Aztán, ahogy telt az idő az ember befele kezd 
figyelni, nem kifelé, és ez is az életem része lett újra. 
Vannak örök igazságok, amit minden vallás oszt, 
ahogy a tízparancsolat is. A templomba járással 
visszakerülök a gyerekkorom világába, otthonos 
érzést ad, fontos, hogy egy közösség milyen elvek 
alapján tud egy maradni. 
hogyan lettél te erdész, és hogyan kerültél 
Adonyba?
Sok minden érdekelt gyerekkoromban, de mindig 
erdész akartam lenni, és mindig Adonyban 
akartam az lenni. Ide jártunk fürödni a Dunára 
Pusztaszabolcsról gyerekkoromban, és ez valamilyen 
módon mindig bennem volt.

mitől jó egy erdő egy erdész szemével? 
Attól, hogy ott a termőhelynek megfelelő őshonos 
fafajokból áll. Elegyes, tehát legalább hat- hétféle fa 
van benne, de inkább 12 féle.
Milyen a személyes viszonyod a munkahelyedhez 
az erdőhöz?
Ha én kimegyek ide az erdőbe öntudatlanul is, azok 
jutnak eszembe, hogy például, amikor ezt vágtuk, 
akkor született a legkisebb fiam, amikor ezt ültettük 
és elvitte az ár, akkor érettségizett, tehát ez az életem! 
Nálunk az volt, hogy hazajöttek a gyerekek letették a 
táskát, az anyjuk megállt, amíg átmentek a hatoson, 
lejöttek hozzám a vágásba és akkor üldögéltek a 
fa végén, beszélgettünk kicsit és aztán följöttem 
velük ebédelni. Ez a munka nem választható el az 
életemtől. 
mi változott a sok-sok év alatt, amíg gondját 
viselted az erdőnek?
Amikor én elkezdtem ezt a 70-es években az a 
tudomány diadalmenetének az időszaka volt. A 
tudós volt az, aki mindent megold, ez nem maradt 
hatástalan az erdészeti gondolkodásra sem. 
Mindent gépesíteni igyekeztünk, racionalizálni, 
ésszerűsíteni. Nemesített hibrid nyarakkal ültettük 
tele a szigetet, amik rendkívül jó alaki tulajdonsággal 
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rendelkeznek és nagy fatömeget adnak. Ezek ugye 
dugványról szaporított genetikailag tökéletesen 
ugyanazok, úgy tudnám szemléltetni mintha 40 iker 
járna egy osztályba. A mezőgazdasághoz akartunk 
hasonlítani, tehát nem erdőt, hanem faültetvényeket 
akartunk csinálni, melynek egy célja volt, hogy a 
feldolgozóipart a lehető legjobb minőségű faanyaggal 
kiszolgálja. És hittünk abban, hogy ez jó, mert ez a 
tudomány! De azért Magyarországon is aztán eléggé 
erősödött a zöld mozgalom, elkezdtek ökológiával 
is foglalkozni. Egyre hangosabb lett az az alternatív 
hang, amelyik azt mondta, hogy hát azért itt valami 
nem jó így. Azért az erdészek között is egy többen 
kerestek más utakat.
Mi hozta meg az áttörést?
Azt nem mondom, hogy áttörés született, de valahogy 
sikerült elfogadtatni ezt a fajta szemléletet, és aztán 
jött a Natura 2000, az Európai Uniós csatlakozással, 
amikor itt, a Duna menti részeket kijelölték. (Natura 
2000: Az Európai Unió által létrehozott, olyan 
összefüggő európai ökológiai hálózat, amely a 
közösségi jelentőségű természetes élőhelytípusok, 
vadon élő állat- és növényfajok védelmén keresztül 
biztosítja a biológiai sokféleség megóvását és 
hozzájárul kedvező természetvédelmi helyzetük 
fenntartásához, illetve helyreállításához.-a szerk.) 
Én ezt elkezdtem komolyan venni! Akadályozni nem 
akadályoztak ebben, de nem fogadtak vastapssal, 
amikor őshonos növényeket kezdtünk beültetni. Azt 
mondhatom, ez az én életemben épp jókor jött. Az 
ember 40 és 55 év között van a csúcson, tehát van 
elég tapasztalata és még van elég ereje is. Nálam ez 
egybeesett azzal, hogy ezt a szerkezetváltás meg kell 
csinálni! Nagyon nagy kedvvel és örömmel végeztem 
ezt a munkát!
Milyen örökséget hagysz hátra?
Szerintem jót. Gyönyörködöm az én működési időm 
alatt ültetett erdőkben, és nagyon örülök annak, 
hogy sok helyen jövök-megyek bent az erdőben, 
és látom azokat az idős fákat, meg foltokat, amiket 
meghagytunk, nem vágtunk le, és például, hogy egy 
fiatal erdő közepén ott egy öreg kocsányos tölgy. 
Sajnos, abban nem vagyok biztos, hogy ez tartós lesz.
Miért gondolod ezt?
Azért mert ugye mi több évszázados hagyományok 
alapján tudjuk, hogy egy ártéren milyen fafaj 
összetételű erdők voltak, de az korántsem biztos, 
hogy ezek meg is maradnak, mert például a 
Dunában 2013 óta nem volt árvíz. Pedig az ártérnek 
a víz egy nagyon fontos része. Ez egy nagyon 
komplex rendszer, ami totális zavart szenved. Egy 
mediterrán klímában teljesen más fafajok lesznek, 
mint ötszáz évvel ezelőtt. Mi ötszáz évvel ezelőttre 
visszamenőleg tudjuk például, hogy őshonos az 
ártéren a szürke nyár és lehet, hogy már nem az lesz, 
mert a klíma megváltozik és teljesen más fafajok 
fognak életképesek maradni. 

Tud-e az erdőnek örülni egy olyan ember, aki 
hivatásszerűen tölti itt a mindennapjait?
Természetesen. Élő rendszerrel vagyunk 
kapcsolatban egész életen keresztül. Most már 
mondhatom, hogy életem nagy részét ezek között 
az óriási növények között éltem le. Az erdőben 
mindennek szerepe van, egyedül az embernek 
nincs. Tehát, ha őt kivonod ebből, akkor nem 
romlik a rendszer, hanem tökéletesedik. Tény, hogy, 
ahonnan kivonul az ember, ott burjánzik az élet. 
Rendet kéne tenni a fejekben, hogy az erdő már 
nem nyersanyagforrás. Nem a fa nyersanyagként 
való szolgáltatása az erdő elsődleges célja. Csak a 
természetes úton felújuló erdővel kéne foglalkozni, 
mert hát azért az erdő hárommillió évig megoldotta 
ezt. Vissza kéne állítani azt az ökológiai rendszert, 
amiben ez lehetséges.
Mire emlékszel vissza legszívesebben, mit 
tartasz a legnagyobb sikerednek?
Azt, hogy azon dolgozhattam, hogy visszaállítsuk az 
őshonos állományokat. 
Van-e kedvenc helyed, fád nálunk?
Hát persze! Az összes öreg tölgyfa és a platánsor 
meg a Császárállása.
sokan látogatnak ki az erdőbe, jönnek pihenni, 
feltöltődni. szereti-e az erdész ezt?
Nem. Főleg az a problémás, amikor kutyával jönnek, 
és nem tartják pórázon, de ha pórázon tartják, még 
akkor is mondjuk ellési időben az borzasztóan nagy 
zavarás. Megvan minden területnek az embereltartó 
képessége, úgyhogy most ezen úgy próbálunk 
segíteni, hogy igyekszünk a szigetnek a déli részére 
terelni a kiránduló forgalmat. A többi részében meg 
ha lehet, akkor nem engedünk embert.
Mi zavar a legjobban?
Ha valaki nem tiszteli az erdőt. Régen az ember 
természetes része volt ez. Tanítani kellene már egész 
kicsi kortól a természet szeretetét és tiszteletét! 
mik a terveid a jövőben?
Ahogy a riport elején említettem, ez már a 
szemlélődés időszaka az életemben, így a tervem 
annyi, hogy ülök a Duna-parton és nézem a vizet. 
mit kívánsz az erdőnek búcsúzóul?
Az erdőnek búcsúzóul nyugalmat kívánok. Azt, hogy 
minél kevesebb legyen benne az emberi tevékenység, 
és, hogy háborítatlanul létezhessen tovább!

Takács Orsolya
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Értékes nyári szünet

Hamarosan kezdetét veszi az idei nyári szünet, 
amit már valószínűleg minden iskolás nagyon 
vár. Talán legjobban azért, mert ilyenkor nem kell 
valahova sietni, reggelente kapkodva készülődni, 
és ilyenkor lehet legtöbbet a kedvelt szabadidős 
tevékenységekkel foglalkozni.
Éppen ezért az a legszerencsésebb, ha a nyári szünet 
elsősorban pihenésről, feltöltődésről szól. Ha van 
kedve, motivációja a gyermeknek önmagától tanulni, 
játékos feladatokkal lehet ismételni, gyakorolni az 
eddig tanultakat. 
Ha táborokat keresünk számára, kérjük ki véleményét, 
és olyat válasszunk, ami érdeklődési körének 
megfelel, amihez neki is kedve van. Próbáljunk 
ismerősöktől érdeklődni korábbi tapasztalatokról 
illetve a táborvezetőktől a tábor menetéről, és 
annak érdekében, hogy a táborozás minél jobban 
sikerüljön, otthon beszélgessünk róla, készüljünk 
föl rá. Az ottalvós táborokat azoknál a gyerekeknél 
érdemes elkezdeni, akik már korábban is többször 
aludtak idegen környezetben vagy nagyszülőknél, 
rokonoknál. Ajánlott a fokozatosságra figyelni, és 
annak megfelelően bevezetni az ottalvós tábort, 
amikor a gyermek már készen áll rá.
Bármelyiket választjuk: a napközis vagy az ottalvós 
tábort, mindkettő segíti a gyermek önállóságának 
fejlődését, a közösségben való alkalmazkodását, 
a barátságok kialakulását, és olyan élményeket 
adhatnak, amik egy életre elkísérhetik.
Nem szükséges elutazni, nyaralásra indulni ahhoz, 
hogy a nyári szünetben értékes, minőségi időt töltsön 
együtt a család. A tanév közben tanulásra és edzésekre 
szánt délutáni órákat felhasználhatjuk arra, hogy 
– akár előre megtervezett – otthoni programokkal 
színesítjük a nyarat. Lehet ez bármilyen időtöltés, 
amihez a gyerekek és a felnőttek is szívesen 
csatlakoznak. Foci az udvaron vagy a parkban, közös 
biciklizés, kisebb kirándulás, sátorozás, tollasozás, 
sorversenyek vagy egyéb sporttevékenység, sütés-

főzés, barkácsolás a szabadban, stb. szórakoztató 
lehet. Rossz idő esetén nézhetünk meséket, filmeket 
együtt. A társasjáték (bármely életkorban), rajzolás, 
festés illetve valamilyen kézműves tevékenység 
vagy pl. otthonunk dekorálása is nagyszerű közös 
elfoglaltság. Bármit is választunk, az együttlét az 
igazán fontos! 
A gyerekek szívesen használják az okos eszközöket 
vagy a tv-t a szabadidő eltöltéséhez, a nyári szünet 
pedig kifejezetten alkalmas lehet arra – akár az 
osztálytársaktól, sporttársaktól való távolság 
miatt is – hogy ez az igény felerősödjön bennük. 
Teljes mértékben nem érdemes tiltani, de nagyon 
fontos, hogy felügyeljük ezeknek az eszközöknek 
a használatát. Érdemes figyelni arra, hogy milyen 
tartalmak érhetőek el ezeken a gyerekek számára, 
és szűrőprogramokat telepíteni. Az is nagyon fontos, 
hogy szabályozzuk az okos eszközökkel tölthető 
idő mennyiségét, hogy az üldögélést felváltsa az 
aktív, egyéb szabadidős tevékenység. A gyerekek 
idegrendszerét a hosszú időn át tartó géphasználat 
megterheli, ezért is fontos, hogy megtaláljuk a 
megfelelő egyensúlyt a fizikai aktivitás és a passzív 
időtöltés között.
A nyári szünidő értékes napjait töltsük minél 
kellemesebben! Ha tehetjük, vonjuk be a 
nagyszülőket, kérjünk segítséget a nyári hónapokra 
a gyerekek felügyeletéhez nem csak azért, hogy a 
munkában helyt tudjunk állni, hanem azért is, hogy 
ők is élvezhessék egymás társaságát.

Kívánok Mindenkinek szép vakációt!

Varga Éva
mentálhigiénés szakember

családsegítő
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CÍM: 2175 KÁPOLNÁSNYÉK, FŐ U. 19/36.
TELEPHELY: 2457 ADONY, DÓZSA GY. ÚT 60.

ELÉRHETŐSÉGEK: 
+36 25 231 944

glashutter@glashutter.hu
www. glashutter.hu

TERMÉKEINK: 
SZÁLLÍTÓCSIGÁK, LÁNCOS SZÁLLÍTÓK, SERLEGES 

ELEVÁTOROK, CSIGASPIRÁL, CSIGALEVÉL, 
SZÁLLÍTÓSZALAGOK, TOLÓZÁRAK, CSŐIDOMOK, 

SURRANTÓK, EGYEDI GÉPEK GYÁRTÁSA.

SZOLGÁLTATÁSAINK: 
CNC PLAZMA VÁGÁS; ALUMÍNIUM, SZÉNACÉL, SAVÁLLÓ 

HEGESZTÉS; LEMEZHENGERÍTÉS - VÁGÁS - HAJLÍTÁS; 
EGYEDI KERÍTÉSEK, KORLÁTOK LÉPCSŐK GYÁRTÁSA; 

TECHNOLÓGIAI CSŐSZERELÉS.

ANYAKÖNYVVEZETÉS
TEMETKEZÉSI KELLÉKEK

ELHUNYT SZÁLLÍTÁS
(KÜLFÖLDRŐL IS, KÜLFÖLDRE IS)

HAMVASZTÁS
URNASZÁLLÍTÁS

SÍRÁSÁS
RAVATALOZÁS

TEMETÉS
KOSZORÚRENDELÉS

SÍRKŐBONTÁS ÉS VISSZAÁLLÍTÁS

ELÉRHETŐSÉG
2457 ADONY, ZRÍNYI U. 80.

TEL.: +36 25 271 080
+36 30 607 1310

ÉJJEL - NAPPALI ÜGYELET
+ 36 25 271 080
+36 30 607 1310

H  I R D E T É S

Horváth Krisztián
kőfaragó-kőszobrász

síremlék készítő
Gránit, márvány, műkő síremlékek 

készítése, felújítása.
2490 Pusztaszabolcs, Mátyás király utca 41.

Telefon: 0620/315-6797
e-mail: horvathk78@gmail.com

Facebook: Horváth sírkő Pusztaszabolcs

Adonyi Újság
helyi közéleti és információs havilap

alapította:
Adony Város Önkormányzata 2016.

Kiadó: BAMHK
2457 Adony, Rákóczi u. 28.

Felelős szerkesztő: Takács Orsolya
Nyomdai előkészítés: Kozmér Amanda

Elérhetőség:
+36 70 673 1566

adonyiujsag@bamhk.hu
www.bamhk.hu/kiadoi-tevekenyseg/

adonyi-ujsag/

Nyomdai munkák:
EFO Kiadó és Nyomda Kft

2440 Százhalombatta, Nyomdász u.4.
készült 1400 példányban

Kéziratot nem őrzünk meg, és nem 
adunk vissza, azok szerkesztésének 

jogát fenntartjuk!

         AGROSZERVIZ KFT. 
 Teljes körű gépjármű javítás: 
  - olajcsere 
  - fékjavítás, fékmérés 
  - futómű ellenőrzés és javítás 
  - autódiagnosztika 
  - állapotfelvétel 
  - felkészítés műszaki vizsgára 
  Műszaki vizsgáztatás 
  Eredetiség vizsgálat 
  Gumiszerelés, centrírozás, gumiabroncs tárolás                                                        

  Klíma feltöltés 
  Árufuvarozás, rakodógépes- és földmunkák 

ÚJ SZOLGÁLTATÁSUNK: 
SZEMÉLYAUTÓK ÉS KISTEHERAUTÓK MŰSZERES 

FUTÓMŰ ÁLLÍTÁSA! 
   

  Nyitva tartás:     Hétfő-Csütörtök: 6.30 – 15.00 
                                Péntek: 6.30 – 12.30 
 
  Elérhetőség:  2457 Adony, Ady E. u. 82/2. 
                           + 36 25 231 027/126-os mellék 
                           + 36 30 586 1591           agroszervizkft@gmail.com 

Várjuk Kedves Ügyfeleinket! 
Bővebb tájékoztatásért hívjon Bennünket bizalommal! 

Ügyvédi iroda nyílt 
ráckeresztúron

A Garay & Novák Ügyvédi Iroda várja 
régi és leendő ügyfeleit új helyszínen

Előzetes időpont egyeztetésre az alábbi elérhetőségeken van lehetőség:
Iroda Címe: 2465 Ráckeresztúr, Kossuth Lajos utca 48. (régi gépudvar)
Dr. Garay Eszter, +3630/826-59-88, garayugyved@gmail.com
Polgári jog, Agrárjog, Házassági bontóperek, vagyonjogi megállapodások, Peres 
eljárásban történő képviselet, Közbeszerzési jog, Cégeljárás, cégalapítás és 
változásbejelentés
Dr. Novák Zoltán, +3630/519-79-67, rackeresztur.ugyved@gmail.com
Agrárjog (termőföld adásvétel-ajándékozás-csere szerződések, haszonbérleti 
szerződések)
Ingatlan jog, adásvételi szerződések, ajándékozási szerződések, egyéb
Hagyatéki eljárásban történő képviselet


